
در صورت توافق 
 فدراسيون واليبال 
ولاس�کو،  و 
اي�ن مرب�ي آرژانتين�ي فروردي�ن 1400 ب�ه 
اي�ران می آيد ت�ا در المپيک س�ال آين�ده به 
عنوان مش�اور فني ي�ا س�رمربي فعاليت کند.

شايعه بازگش��ت خوليو ولاس��کو به واليبال ايران 
جذاب ترين خبر اي��ن هفته بود، ش��ايعه اي که با 
تأييد مس��ئولان فدراس��يون واليبال ه��م روبه رو 
ش��د تا گمانه زني ها درباره حضور دوباره سرمربي 
آرژانتين��ي روي نيمک��ت واليبال ب��الا بگيرد، به 
خصوص که جهاني شدن واليبال کشورمان با نام 
ولاسکو مترادف شده و خيلي ها از بازگشت دوباره 
او استقبال مي کنند تا تکاني دوباره به واليبال ايران 
بدهد که در هفت سال گذش��ته پس از رفتن اين 
مربي، روزهاي پرفراز و نشيبي را تجربه کرده است. 
البته برخ��ي تأييد مذاکره با ولاس��کو را يک مانور 
تبليغاتي از س��وي داورزني مي دانن��د، با اين حال 
شايعه حضور ولاسکو در صورتي که عملي شود يک 
خبر خوب براي واليبال ايران است که براي حضور 
در المپيک توکيو و رفتن روي سکوي در تابستان 

آينده آماده می شود.
  روز به يادماندني هتل آکادمي 

26 بهمن 92 آخرين روز حضور ولاس��کو در ايران 
بود. او سه سال پس از نشس��تن روي نيمکت تيم 
ايران و زيرورو کردن واليبال کشورمان و رساندن آن 
به تيم هاي مطرح جهان با پيشنهاد ناگهاني کشور 
زادگاهش، يعن��ي آرژانتين ق��راردادش را با ايران 

نيمه تمام باقي گذاش��ت تا با حضور در کشورش، 
سروساماني به وضعيت واليبال آلبي سلسته بدهد. 
26 بهمن 92 او براي آخرين بار در هتل آکادمي ملي 
فوتبال در مجموعه ورزشي آزادي تهران روبه روي 
خبرنگاران نشست و تجربه حضورش در ايران را به 
يادماندني توصيف ک��رد: »يکی از تجربيات جالب 
و خوب زندگی ام را پش��ت سر گذاشتم. ايران برای 
هميشه در قلب من باقی خواهد ماند و اگر به روند 
موفقيت های خود ادامه دهد بزرگ ترين هديه برايم 

خواهد بود.«
 ولاسکو آن روز کيک تولدش را در حضور خبرنگاران 
بريد تا قاب هاي ماندگار واليبال از سه سال حضور 
اي��ن مرب��ي آرژانتيني ک��ه با عکس مش��ترکش 
با ک��ي روش در فروردين ماه 90 در ف��رودگاه امام 
خميني کلي��د خورده بود، با عک��س بريدن کيک 

تولدش در روز خداحافظي از ايران تمام شود.
  پرونده بازگشت ولاسکو به جريان افتاد

ولاسکو در حالي ارديبهش��ت سال گذشته پس از 
کناره گيري از هدايت تيم آرژانتين از سرمربيگري 
خودش را بازنشس��ته کرد و به عنوان مدير مشاور 
تيم هاي پايه ايتاليا کارش را ادامه داد که روز دوشنبه 
شايعه بازگش��ت او به ايران مطرح ش��د. برکناري 
کولاکوويچ با توجه به تعويق المپيک، سبب شده 
نيمکت واليبال در انتظار يک مربي جديد باش��د و 
پس از مطرح شدن انتخاب مربي ايراني يا خارجي، 
حالا نام ولاسکو هم به گوش مي رسد، مربي اي که با 
توجه به وجهه خوبي که در کشورمان دارد، مي تواند 

دوباره واليبال را به اوج برگرداند.

شايعه بازگشت ولاسکو در شرايطي است که پس 
از جدايي از ايران، هيچ گاه علاقه اش را به کشورمان 
پنهان نکرده اس��ت. او در ش��رايطي ش��هريور 98 
در مصاحبه اي در حاش��يه رقابت ه��اي قهرماني 
نوجوانان جهان از بازگش��تش به اي��ران به عنوان 
يک توريست خبر داد که به نظر می رسد با توجه به 
تلاش فدراسيون واليبال، شايد ولاسکو دوباره بالاي 

سر تيم ملي واليبال قرار بگيرد. 
محمدرضا داورزني، رئيس فدراسيون واليبال عصر 
سه شنبه در مصاحبه با راديو ايران، جزئيات بيشتري 
از احتمال همکاري با ولاسکو را بيان کرد: »يکی از 
ظرفيت هايی که روی آن فکر  می کنيم، تجربه مربی 
بزرگی چون ولاسکو اس��ت. مردم ما حس خوبی به 
ولاسکو دارند. اين احساس در بين بازيکنان و مربيان 
ايرانی هم وجود دارد. اگر اين امکان فراهم شود، ما هم 
استقبال می کنيم. باب مذاکره را هم باز کرده ايم. البته 
با توجه به ش��رايط مربوط به کرونا، ولاسکو در خانه 
مستقر است و واليبال را دنبال می کند. پيام هايی رد 
و بدل شده که او در کنار کادر فنی جديد ايران برای 
المپيک توکيو باشد، اگر ولاس��کو بتواند به صورت 
کوتاه مدت در فاصله بين فروردين تا مرداد سال آينده 

به ما کمک کند، استقبال می کنيم.«
  ولاسکو؛ سرمربي يا مشاور فني؟

در حالي شايعه بازگشت ولاس��کو به واليبال قوت 
گرفته است که اين مربي آرژانتيني پس از هدايت 
تيم کش��ورش، اوايل سال گذش��ته اعلام کرد که 
ديگر نمي خواهد به عنوان س��رمربي فعاليت کند 
و در حال حاضر دپارتمان تيم ه��ای پايه ايتاليا را 

مديريت می کند: »سرمربيگري براي من تمام شده 
اس��ت. البته کارم در ايتاليا مثل يک مدير نيست و 
من مثل سرمربی تمام رده های پايه ايتاليا هستم. 
کار در آرژانتين را متوقف کردم ت��ا در ايتاليا کنار 

خانواده ام باشم.« 
حالا اين سؤال مطرح است که ولاسکو در صورت 
نهايي شدن بازگشت به ايران چطور قرار است به 
واليبال ايران کمک کند. داورزني در اين باره گفته 
است: »فعلًا مش��خص نيس��ت که او را به عنوان 
سرمربی بخواهيم يا به عنوان مشاور از او استفاده 
کنيم. اولوي��ت اول کادر ايرانی اس��ت و اولويت 
دوم، سرمربی ايرانی با کادر يا مشاوری خارجی. 
همچنين ديدگاهی وجود دارد که اگر مربی تراز 
اول پي��دا کرديم ب��ا او قرارداد ببندي��م. الان در 
حال بررسی شرايط هستيم تا ببينيم چه کسی 
می تواند به واليبال ايران در رس��يدن به اهدافش 

کمک  کند.«
شنيده مي شود که فدراس��يون واليبال در صورت 
اينکه ولاسکو نخواهد دوباره به دنياي سرمربيگري 
برگردد، از اين مربي آرژانتيني در صورت توافق به 
عنوان مشاور يا مدير فني در کنار تيم ملي واليبال 
در المپيک توکيو استفاده خواهد کرد. مسئله اي که 
مي تواند ش��انس رفتن ايران روي سکوي المپيک 
را بالا ببرد. هرچند براي مش��خص شدن آمدن يا 
نيامدن ولاس��کو به ايران بايد ب��ه انتظار هفته ها و 
ماه هاي آينده نشست و ديد که سرانجام چه مربي 
يا مربياني تابستان آينده در المپيک روي نيمکت 

واليبال ايران مي نشينند.
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دنيا حيدري

شیوا نوروزی

 نفرات حاضر در انتخابی ها 
باید فاکتورهای لازم را داشته باشند

بحث در مورد نح��وه برگ��زاری انتخابی ها 
گسترده اس��ت و بايد موارد زيادی را در نظر 
بگيريم و نياز به بررس��ی های کارشناس��ی 
دارد. کشتی گيران بايد در انتخابی ها شرکت 
کنند، اما فاکتورهاي��ی از جمله نتايج قبلی، 
عملکردشان در مسابقات برون مرزی و اخلاق 
را نيز بايد مدنظر قرار داد. اگر مسابقات انتخابی 
نباشد کشتی از بين می رود. در هر وزن نفرات 
زيادی حضور دارند، اما در نهايت يک نفر به 
بازی های المپيک يا مسابقات جهانی اعزام می شود. اگر سيستم انتخابی در 
تيم های ملی وجود داشته باشد، همه نفرات می دانند که هر کسی بهتر نتيجه 
بگيرد و تلاش کند اعزام خواهد شد. در تيم های نوجوانان و جوانان هم نبايد 
مسابقات انتخابی را ناديده گرفت؛ البته حساسيت ها در رده بزرگسالان بيشتر 
است و اصل اين است که کشتی گير پايه قوی داشته باشد تا هرچه رو به جلو 
می رود عملکرد خوبی داشته باش��د و موفق شود. برگزاری انتخابی ها از يک 
جهت هم بسيار مهم  است؛ برخی کشتی گيران در رقابت های داخلی خوب 
کش��تی می گيرند، ولی در رقابت های خارجی به مشکل می خورند. شخصاً 
هميشه به برگزاری انتخابی ها احترام گذاشته ام. در زمانی که کشتی می گرفتم 
در سال1997 قهرمان جهان شدم، در انتخابی شرکت کردم و به اين تصميم 
افتخار می کنم. سال بعد آقای دبير قهرمان جهان شد. آن زمان در وزن 57 يا 
58 هر کسی در انتخابی برنده  می شد، می توانست جزو سه نفر اول جهان باشد. 
در حقيقت همه اين انگيزه را داشتند که برای پيروزی به ميدان بروند.  وجود 
رقابت های انتخابی هميشه خوب و مفيد است. منتها نفرات حاضر در انتخابی ها 
نيز بايد شرايط لازم را داشته باشند. به عنوان مثال در وزن حسن يزدانی که 
قهرمان جهان و المپيک شده، کسی که قرار است جای او را بگيرد حتماً بايد 
در ميادين خارجی برادری اش را ثابت کرده باشد، نه اينکه يک نفر در انتخابی 
با يزدانی کشتی نزديک بگيرد و او را شکست بدهد، ولی در رقابت های خارجی 
اوت شود، اگر اين اتفاق بيفتد در حقيقت يک مهره ارزشمند را از بين برده ايم. 

قرنطینه رونالدو با آغاز تمرینات یووه
يوونتوس بعد از دوری دو ماهه از زمي��ن چمن، تمريناتش را بار ديگر 
از سر گرفت. البته با شرايطی خاص که از جمله آن قرنطينه کردن دو 
هفته ای ستاره اين تيم است. تمرينات بانوی پير در حالی بعد از هفته ها 
بار ديگر آغاز شده که رونالدو، فوق ستاره پرتغالی بيانکونری يکی، دو 
روزی است که به تورين برگشته و به همين دليل نمی تواند بلافاصله 
در کنار ساير نفرات تيم تمريناتش را آغاز کند و بايد بعد از قرنطينه 14 
روزه و تأييد سلامتی اش به تمرينات گروهی اضافه شود. ديبالا هم البته 
هنوز با کرونا دست و پنجه نرم می کند و به صورت کامل سلامتی اش 
را به دس��ت نياورده و به همين دليل همچنان بايد اس��تراحت کند و 
نمی تواند در تمرينات حاضر ش��ود، اما دنيله روگانی و ماتويدی بعد از 

ابتلا به کرونا حال شان خوب شده و به تمرينات برگشته اند.

محمد طلایی
کارشناس و مربی کشتی

کرونا باعث ش��ده حالا بيش��تر 
از قبل ب��ه فکر حفظ س��لامتي 
خودمان باشيم. اين بيماری باعث 
شده امروز همه دم از حفظ س��لامتي بزنند، هرچند که در ميان 
تمام اين ادعاها مي شود برخي اغراض و شيطنت ها را هم به وضوح 
ديد. برخي به دنبال منافع خودش��ان هس��تند و با نقاب حفظ 
سلامت بازيکنان و ورزشکاران جلو آمده اند و حرف مي زنند، در 
حالي که تا قبل از شيوع کرونا کمترين اهميتي به حفظ سلامتي 

ورزشکاران نمي دادند.
اين حقيقت تلخ را مي توان در صحبت هاي مس��ئولان مبارزه با 
کرونا در ورزش هم ديد. مهرشاد پورسعيد، عضو ستاد مبارزه با 
کرونا در ورزش مي گويد: »بسياری از باشگاه ها در مورد سلامت 
بازيکنان صحبت می کنند که ما بايد ببينيم در طول فصل های 
قبل که هنوز ماجرای کرونا مطرح نبود، چقدر سرمايه گذاری در 
مورد سلامت و پرداخت ها به کادر پزشکی وجود داشته است. با 
يک رصد کوچک از پزشکان مختلف متوجه خواهيد شد که کمتر 
به سلامت توجه شده اس��ت. ضمن اينکه نبايد موارد فردي را به 

همه تعميم دهيم و عنوان کنيم اگر فوتباليستي مبتلا شد، 40، 
50 درصد ريه خود را از دست مي دهد.«

پور س��عيد ادامه می دهد: »اگر ما بگويم الان ش��رايط بد است، 
مطمئن باشيد برای شروع فصل بعدی ليگ در شهريورماه، وضع 
از اين بدتر هم خواهد شد. ما در شهريورماه آنفلوآنزا H1N1 را 
هم داريم. اگر بحث های بهداشتی را رعايت نکنيم، قطعاً با مشکل 
مواجه خواهيم ش��د. ب��رای مقابله با اين قضي��ه، وزارت ورزش، 
فدراسيون پزش��کی را مکلف به تهيه پروتکل های پزشکی کرد. 
پروتکل های ما حتی از پروتکل های بوندس  ليگا هم کامل تر بود، 
ولی از آنجايی که هنوز تمرينات شروع نشده اين پروتکل ها اعلام 
نشده است. در پروتکلی که تهيه کرده ايم در مورد خوشحالی پس 
از گل، مراسم اوليه بازی و تعداد توپ جمع  کن ها هم برنامه داريم. 
اگر  بتوانيم بازيکنان فوتبال را در فدراس��يون ورزش��ی پزشکی 
غربالگری کنيم، سپس ناظرين روی تمرينات نظارت کنند، ما 
خودمان را برای برگزاری يک ليگ س��خت تر در زمان سخت تر 
آماده می کنيم. اينطور نيس��ت که بگوييم کرونا تمام شده، بايد 

همچنان عين زمان جنگ با آن بجنگيم.«

عضو ستاد مبارزه با کرونا در ورزش با اشاره به 
همزماني کرونا و آنفلوآنزا:

 شرایط برگزاري لیگ برتر 
فوتبال پاییز سخت تر هم مي شود

ولاسکو 1400!
نگاهي به شايعه بازگشت سرمربي آرژانتيني به واليبال ايران براي المپيک توکيو 

داستان هزار و یک شب خصوصی سازی
جلسه پش��ت جلس��ه، اما حاصل هيچ، دقيقاً هيچ که اگر غير از اين بود، 
بعد از بيست و نهمين جلسه بررسی آخرين اقدامات صورت گرفته برای 
آماده سازی باش��گاه های فرهنگی ورزشی اس��تقلال و پرسپوليس برای 
واگذاری به بخش خصوصی، وزير ورزش ناچار  به تکرار واضحاتی نمی شد 
که سال های سال است رسانه ها به اشکال مختلف فرياد می زنند و به گوش 

کسی نمی رود!
درست است، واگذاری پرسپوليس و استقلال به نفع ورزش کشور است. 
کوچک ترين تردي��دی در اين راس��تا وجود ندارد. کمترين س��ودی که 
خصوصی شدن سرخابی های پايتخت می تواند برای ورزش کشور و دولت 
و حتی مردم در پی داشته باشد کوتاه شدن دست آنها از بيت المال و بسته 
شدن پرونده های بلندپروازانه و دلالی های آقايانی است که هزينه اش از 
جيب مردم داده   می شد، اما وقتی وزير ورزش به اين واضحات اشاره می کند 
که »کار واگذاری در مجموع هم به نفع پيشرفت ورزش کشور است و هم 
حل مسائل دو باشگاه« و مدعی می شود که تمرکز ويژه مسئولان وزارت 
ورزش و جوانان و س��ازمان خصوصی س��ازی و بورس به منظور برگزاری 
جلسات مستمر هفتگی، حتماً می تواند در کوتاه ترين زمان، زمينه لازم 
برای خصوصی سازی را مهيا کند، آنچه به مردم مخابره می شود يک چيز 
است؛ شعار، شعار و باز هم شعار که همواره از نهايی شدن کار تا چند ماه 
آينده خبر می دهد. همان ماه سرنوشت سازی که البته سال هاست از راه 

نرسيده و همچنان وعده اش داده می شود.
سال هاس��ت که وزيران، مديران، نماينده های مجلس و حتی رؤس��ای 
جمهور از اهميت و لزوم خصوصی شدن پرسپوليس و استقلال می گويند و 
منفعت اين تصميم مهم را برمی شمارند، اما هنوز هم سر خانه اول هستيم، 
وقتی سلطانی فر هم همان حرف های تکراری را می زند و بعد از بيست و 
نهمين جلسه بررسی اين موضوع تازه از اهميت و فوايد اجرايی شدن اين 
طرح می گويد! فوايدی که مردم و رسانه ها خيلی بهتر از سلطانی فری که 
چند سال است وزير ورزش شده، می دانند و نمونه های آن را بارها و بارها 
از زبان او و امثال وزير شنيده اند و ديگر گوش شان از اين حرف ها پر است و 
چشم انتظار اجرا شدن اين طرح هستند، نه شنيدن منفعت يا اهميت آن!

گوش مردم، رس��انه ها و جامعه فوتبال از طی ش��دن مراحل مختلف پر 
است؛ از جلسات پرتعدادی که رقم آن از روزهای يک ماه هم رد می شود، 
اما نتيجه ای به دنبال ندارد. از مصوباتی که با حضور هيئت عالی واگذاری 
و افراد ذی صلاح��ی چون وزرای اقتصاد و دارايی، ورزش، دادگس��تری و 
مس��ئولان اتاق بازرگانی ابلاغ می ش��ود، اما به جايی نمی رسد. داستان 
واگذاری سرخابی ها حتی تا پای فروش هم رفته و به مزايده هم گذاشته 
شده و خريدارانی نيز بودند که خواهان آنها شدند، اما اين نهايت کار بوده، 
چراکه يا بدهی های هنگفت آنها خريداران را پشيمان کرده و باعث شده پا 
پس بکشند يا آنکه اصلح بودن خريداران از سوی نهادهای ذی ربط تأييد 

نشده که نتيجه در هر دو صورت يکی بوده و ديگر هيچ! 
همان هيچی که امروز بار ديگر روی آن مانور می شود، اما با اين تفاوت که 
ديگر حنای آقايان رنگی ندارد و کسی اهميتی به اين برشمردن مراحل و 
گزارش های تکراری جلسات نمی دهد تا زمانی که اين داستان به پايانی 
خوش منتهی شود. اتفاقی که البته بعيد اس��ت رخ دهد و در اين زمينه 
اذهان عمومی بيش از آنکه شعارها و وعده های وزير را باور کنند، حرف های 
معاون س��ابق وزير ورزش را باور می کند که صراحتاً می گويد سرخابی ها 

قابل واگذاری نيستند.
بدون ترديد پرسپوليس و استقلال بايد به بخش خصوصی واگذار شوند 
تا دست شان از جيب مردم کوتاه شود، مسئله ای که در اين بين نبايد به 
دست فراموشی سپرده شود. فراهم شدن بستر لازم برای عملی کردن 
اين مهم است اگر نخواهيم شاهد آن باشيم که سرنوشت اين دو باشگاه 
مطرح ايران چيزی شبيه به راه آهن يا تراکتور س��ازی شود که با وجود 
داش��تن مالکی متمول و پرمدعا باز هم رنگ آرامش و خوش��بختی به 
خود نديدند، چراکه در فوتبال ايران برخلاف فوتبال دنيا ش��رايط برای 
باشگاه های خصوصی مهيا نيست. ش��رايطی که از جمله آن حق پخش 
تلويزيونی اس��ت و درآمدزايی از تبليغات محيطی و بليت فروش��ی که 
اولی را فوتبال همچن��ان بايد خوابش را ببين��د و در دو مورد بعدی هم 
سال هاس��ت که با وجود تهديدهایAFC   نتوانسته اند آن حل و فصل 
کنند. با اين شرايط و صدالبته نبودن همت و عزمی راسخ برای خصوصی 
کردن باش��گاه های فوتبال ايران، آيا می توان به ش��عارهای خوش آب و 
رنگ وزرا و گزارشات پرطمطراقی که می دهند، دل بست و اميد داشت؟ 

بی شک تجربه ثابت کرده که پاسخ اين سؤال منفی است!

 تکنولوژی 
جای خالی هواداران را در ورزشگاه ها پر می کند

تشویق تیم محبوب در قرنطینه!
اپيدمی کرونا نه تنها رقابت های ورزش�ی را به تعطيلی کش�انده، 
بلکه با ادامه اين رون�د حداقل تا چند ماه آين�ده امکان برگزاری 
مس�ابقات با حضور تماش�اگران در ورزش�گاه ها وج�ود نخواهد 
داش�ت. اين چال�ش بازی ه�ای فوتبال را به ش�دت تح�ت تأثير 
قرار خواهد داد، به همي�ن دليل تلاش هايی ب�رای پر کردن جای 
خالی ه�واداران در اس�تاديوم ها ص�ورت گرفته تا ش�ايد از اين 
طريق ش�ور و ش�وقی مصنوعی به بازی های فوتبال تزريق شود. 

    
سرنوشت بازی های باقی مانده ليگ های اروپايی کماکان معلوم نيست. 
رسانه ها اخبار مختلفی را از زمان شروع تمرينات تيم ها و همچنين از 
سرگيری بازی ليگ هايی چون لاليگا، بوندس ليگا و ليگ برتر انگليس 
منتشر می کنند، اما هيچ کدام از اين اخبار قطعی نيست. البته تيم های 
ايتاليايی تمرينات شان را از سر گرفته اند و آلمانی ها نيز برای شروع دوباره 
بازی ها آماده می شوند. منتها نقطه اش��تراک همه اين مسابقات خالی 
بودن ورزشگاه ها از تماشاگر است. در صورتی که مسئولان کشورهای 
اروپايی رأی به برگزاری ادامه مسابقات اين فصل از ليگ های فوتبال شان 
بدهند، تمامی بازی ها حداقل تا چند م��اه آينده بدون حضور هواداران 
برگزار خواهد شد. از آنجا که هنوز واکس��نی برای کرونا کشف نشده و 
آمار مبتلايان به رغم همه تمهيدات انديشيده شده رو به افزايش است، 
مقامات بهداشتی اجازه حضور به تماشاگران در ورزشگاه ها را نمی دهند. 

اتخاذ اين تصميم بار سنگينی را بر دوش فوتبال خواهد گذاشت.
حمايت هواداران از تيم های محبوب خود شور و هيجان را در فوتبال 
به اوج می رساند. در س��ال هايی که فوتبال حرفه ای به صنعتی سودده 
تبديل شده، تماشاگران همواره جزئی جدا نشدنی از اين رشته بوده  اند 
تا جايی که علاوه بر بالا بردن رقاب��ت بين تيم ها، درآمدهای هنگفتی 
نيز نصيب باشگاه ها شده اس��ت. با اين حال کوويد 19 کاری کرده که 
بازی ها در ورزش��گاه های خالی از تماشاگر برگزار ش��وند. در اين بين 
برخی باش��گاه ها در ليگ جزيره به تکاپو افتاده اند ت��ا به نوعی خلأ به 
وجود آمده را پر کنند. با اينکه هنوز زمان از سرگيری ليگ برتر اعلام 
نشده، اما سه باشگاه پرطرفدار فوتبال انگليس دست به دامن استفاده 
از تکنولوژی ش��ده اند. ليورپول، آرس��نال و منچسترسيتی مذاکراتی 
با يک ش��رکت آلمانی داش��ته اند تا از طريق يک برنامه امکان تشويق 
تيم شان را به هواداران بدهند. در اين برنامه گزينه های مختلفی برای 
ايجاد صدا در ورزشگاه های خالی به هواداران داده می شود. ضمن اينکه 
تماشاگران خارج از انگليس نيز اجازه تشويق تيم ها را خواهند داشت. 
کف زدن، تشويق کردن، آواز خواندن و سوت زدن از جمله گزينه های 
در نظر گرفته شده برای کاربران است. نشريه ديلی ميل نام اين برنامه 
را myapplause عنوان کرده و مدعی ش��ده که اي��ن برنامه پيش 
از انگليس توس��ط دو باشگاه آلمانی آزمايش ش��ده است. گويا برخی 
تيم های آلمانی نيز برای روحيه دادن به بازيکنان شان در ورزشگاه های 
خالی قصد استفاده از تشويق های مصنوعی را دارند. شرکت سازنده ادعا 
کرده برنامه فوق قدرت انتقال صدا در کمتر از يک ثانيه را دارد، ضمن 
اينکه شدت صدا برای تيم های ميزبان و مهمان متفاوت خواهد بود. در 
اين صورت هر هواداری از داخل خانه و در حالی که از تلويزيون بازی را 

تماشا می کند همزمان می تواند حامی تيم محبوبش نيز باشد.
    

به غير از بحث استفاده از تکنولوژی برخی ها نيز با استفاده از شيوه های ديگر 
قصد روحيه دادن به بازيکنان را دارند. در برخی کشورها مسئولان باشگاه ها 
تحمل ديدن صندلی های خالی را نداشته و تنها راهی که به  ذهن شان رسيده 
به کار گرفتن ماکت روی سکوها بوده است. چند هفته پيش و در حالی که 
مسابقات فوتبال در بلاروس همچنان برگزار  می شد، ديدار نيمه نهايی جام 
حذفی اين کشور در شرايطی برگزار شد که 30 ماکت از تماشاگران دو تيم 
روی سکوها تعبيه شده بود. اين اقدام با استقبال ديگر کشورها نيز مواجه 
ش��د. در بوندس ليگا تيم ها اصرار زيادی بر برگزاری ادامه مسابقات دارند. 
تيم مونش��ن گلادباخ برای پر کردن جای خالی هوادارانش ماکت هايی از 
تماشاگرانش را درست کرده تا با شروع ليگ خالی بودن صندلی ها بيش از 
حد به چشم نيايد. البته اين حرکت تنها مختص به رشته فوتبال نيست و 
مسئولان ساير رشته ها هم از اين روش استفاده می کنند. ليگ بيس بال کره 
جنوبی دوباره از سرگرفته شده و نکته حائز اهميت اينکه برگزارکنندگان 

صندلی های خالی از تماشاگر را با ماکت های تماشاگران می پوشانند. 

فدراسیون جهاني به کمک کمانداران مي آید 
فدراسيون جهانی تيراندازی با کمان اعلام کرد ورزشکارانی که در بحران 
کرونا درآمدی نداشته  باشند، در صورت داشتن شرايط لازم از کمک مالی 
بهره مند می شوند. صندوق توس��عه ورزش جهانی و فدراسيون جهانی 
تيراندازی با کمان با همکاری هم 150 هزار دلار به ورزشکاران بين المللی 
که به دليل کرونا درآمد خود را از دس��ت داده ان��د، کمک می کنند. هر 
ورزشکار بالای 18 س��ال که در مس��ابقات جهانی تيراندازی با کمان و 
پاراتيراندازی با کمان ش��رکت داش��ته يا در کاپ های جهانی 2018 و 
2019 شرکت کرده، می تواند درخواست خود را برای کمک مالی مطرح 
کند. متقاضيان بايد نشان دهند در س��ال 2020 از منابعی مانند بودجه 
دولتی و سازمانی، اسپانسرها و جوايز مسابقات درآمد محدودی داشته اند. 
در صورت تأييد درخواست، چگونگی دريافت کمک هزينه هم لازم است. 
ورزشکارانی که با مشکلات مالی دس��ت و پنجه نرم می کنند در اولويت 
هستند. اس��امی کماندارانی که اين کمک هزينه را دريافت می کنند در 
سايت جهانی منتشر خواهد شد. متقاضيان می توانند قبل از 31 می )11 

خرداد( درخواست های خود را به صوت آنلاين ارسال کنند.

لغو لیگ آخرین تصمیم است 
منصور قنبرزاده، 
عض��و هيئ��ت 
رئيسه س��ازمان ليگ می گويد: »اين سازمان 
نمی تواند هي��چ تصميم گيری در م��ورد ادامه 
بازی های ليگ های مختلف فوتبال داشته باشد. 
واقعاً نمی شود حدس و گمانی در مورد شروع 
ليگ داشت. همانطور که ستاد مبارزه با کرونا 
در مورد بازگشايی قسمت های مختلف کشور 
نظر می دهد بايد در مورد بازگشايی تمرين ها 

هم نظر بدهد. با اين حال تصمي��م ما بر ادامه 
بازی هاست و در اين باره بايد منتظر نظر ستاد 
مبارزه با کرونا باشيم. مطمئناً لغو ليگ آخرين 
تصميم خواهد بود جايی که مجبور شويم اين 
کار را انجام بدهيم. تصميم ما قهری خواهد بود 
و چاره ای هم نداريم. تيم ها برای ش��روع ليگ 
حداقل به ش��ش هفته زمان نياز دارند، چراکه 
بازيکنان بايد هفته ای دو بازی انجام دهند و در 

صورت آماده نبودن صدمه جدی می بينند.«

      خبر

 فریدون حسن
       بازتاب

توزیع اقلام روستاها را خودم انجام مي دهم 
عليرض��ا بيرانون��د را باي��د 

از جمل��ه ورزش��کاراني 
قلمداد کرد که دغدغه 
مش��کلات مردم، به خصوص اهالي اس��تانش را دارد. در 
روزهايي که ورزشکاران رشته هاي مختلف با حضور مؤثر 
خود در رزمايش کمک مؤمنانه صحنه هاي بي نظيري از 

پهلواني و مردم داري را ترسيم مي کنند، دروازه بان ملي پوش 
پرسپوليس به عنوان جلودار فوتباليست ها در اين حرکت 
پيشقدم است و سعي دارد هر طور که شده باري از دوش 
مردم و هم اس��تاني هايش بردارد. بيرانون��د اين روزها در 
لرستان حس��ابي فعال و در تلاش است تا 25 هزار بسته 
اقلام مورد نياز مردم را به دست ش��ان برس��اند: »خيلی 
خوشحالم که به عنوان سفير بهداشت و ورزش ستاد اجرايی 
فرمان حضرت امام)ره( انتخاب شده ام. يک ميليون بسته 
غذايی توسط اين ستاد در کل کشور توزيع خواهد شد که 
کار بسيار ارزشمندی است. قرار است در لرستان نيز 25 
هزار بسته توزيع ش��ود و با توجه به اينکه سفير ستاد در 
لرستان هستم، خودم در کار توزيع کمک می کنم. چند 
روستا را می شناسم که واقعاً به اين کمک ها نياز دارند 
و حاضرم توزيع در اين روس��تاها را خ��ودم انجام دهم. 
برخی ها در اين ايام حتی يک ريال درآمد نداشته اند و 
شرايط سختی را سپری می کنند، به همين خاطر در اين 

شرايط سخت بايد به هم کمک کنيم.«

حامد قهرماني 
       چهره

سعيد احمدیان 
       گزارش

ان
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